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Karin Teljstedt (KD) 
Helena Westerling (S) 
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§ 1 KFKS 2020/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningar noteras till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar även att medge Viktor Ellström (S) deltagande på 
Trygghetsdagen den 6 februari 2020.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2020-01-13 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Yttrande och protokollsutdrag från MSN 
gällande revisionsskrivelse till MSN Frågor om 
mål för antal bostäder på Västra Sicklaön.  
MSN 2019/112 

 

Inkomna skrivelser gällande Naturskolan i 
Velamsund 
KFKS 2019/922 

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR till Trygghetsdagen den 6 
februari 2020 om lokalt arbete mot narkotika 
Sista svarsdag16 januari 2020 

 

Cirkulär, SKR  
 

Cirkulär 19-58 Aktuella redovisningsfrågor 
2019 och 2020 

 

Cirkulär 19-59 Budgetförutsättningar för åren 
2019–2023 

 

Cirkulär 20-01 Pensionsnämndens beslut om 
omräkning av pensionsbehållning och intjänad 
pensionsrätt 1997-12-31 enligt PFA samt 
värdesäkring av förmånsbestämda pensioner 
enligt PFA och KAP-KL under år 2020 
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Övrigt 
 

Protokoll från  
KSSU 2019-12-10 
KSMU 2019-12-10 
KSAU 2019-12-17 
KSVU 2019-12-17 

 

Käppalaförbundet, protokoll från 
förbundsstyrelsen 2019-12-10 

 

 
- - - - - 
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§ 2 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbeslut noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2020-01-13 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Överklagande av dom i mål nr. P 
2279-19 
KFKS 2002/301-214 

Mats Gerdau 2019-12-10 

Byte av säkerhet för ekonomiska 
åtaganden, Södra Nacka strand, 
detaljplan 4 
KFKS 2018/394 

Mats Gerdau 2019-12-17 

Förlängning av avsiktsförklaring 
mes Saltsjö-Duvnäs tennisklubb 
och NackaMark Exploatering 
KFKS 2015/776-260 
KFKS 2019/807 

Mats Gerdau 2019-12-17 

Tillägg kommunstyrelsens 
beslutsattestanter år 2020, ansvar 
202xx 
KFKS 2019/1100  

Lena Dahlstedt 2019-12-17 

 
- - - - - 
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§ 3 KFKS 2019/862 

Revidering av nämndernas reglementen för utökad 
samordning och upphandling av IT-tjänster/system 
Remitterat ärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 

1. I kommunstyrelsens reglemente läggs följande punkt till under avsnittet ”§ 2 
Kommunstyrelsens ansvarsområden och uppgifter, A” enligt följande. 

 
Samordna och upphandla samtliga nämnders IT-tjänster/system.  

 
2. I samtliga nämnders reglementen (förutom kommunstyrelsen) läggs följande till i 

det inledande avsnittet som anger nämndens ansvarsområde och uppgifter:  
 

Samordning och upphandling av nämndens IT-tjänster/system ingår däremot i kommunstyrelsens 
ansvarsområde.  

 
3. Kommunfullmäktige noterar att det ligger inom kommunstyrelsens ansvarsområde 

att säkerställa att det sker en kostnadseffektiv samordning vid upphandling av 
nämndernas IT-tjänster/system.    

 

Ärende 
Som ett led i att konkretisera digitaliseringsstrategin finns ett behov av att samordna 
upphandling av IT-tjänster/system i kommunen. För att åstadkomma en sådan samordning 
föreslås att kommunstyrelsens ansvarsområde utvidgas till att även omfatta samordning 
och upphandling av samtliga nämnders IT-tjänster/system. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott har remitterat förslaget till samtliga nämnder för yttrande. Samtliga nämnder 
har yttrat sig över förslaget och av underlaget framgår att alla nämnder ställer sig positiva 
till förslaget om en ökad samordning vad gäller upphandling av IT-tjänster/system. Ett 
flertal nämnder anger däremot att den föreslagna förändringen inte får innebära en ökad 
administrativ börda och en mer tidskrävande process. Utifrån en sammanvägd bedömning 
kan det konstateras de föreslagna reglementesändringarna möjliggör, och är en viktig 
förutsättning för, en samordnad och effektiv upphandling framöver av IT-tjänster/system. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 december 2019, §170 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 20 november 2019 
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Bilaga 1 Protokollsutdrag från samtliga nämnder  
Bilaga 2 Yttranden från samtliga nämnder 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp:  
 
”Nacka kommun har ca 160 st olika datorprogram, många med överlappande syfte. Det 
har varit ett känt problem i flera år och vi är glada att majoriteten nu tar tag i detta problem. 
Situationen är resultatet av moderaternas ideologiska organisation av kommunens 
verksamhet, som satt intern konkurrens i fokus, och gjort att enheterna istället för att 
samarbeta, konkurrerar med varandra.  
 
Nu har kommunstyrelsen fått uppdraget att följa upp att detta arbete sker och vi ser därför 
fram emot de fortsatta uppdateringarna kring detta uppdrag.” 
 
- - - - - 
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§ 4 KFKS 2019/1121 

Kommunal borgen Idunstiftelsen för waldorfpedagogik 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande på fyra 
miljoner femtiotusen kronor (4 050 000 kronor) med maximalt tio års amortering för lån 
som Idunstiftelsen för waldorfpedagogik upptar. Borgensåtagandet gäller flytt av ett 
befintligt lån på 4,05 miljoner kronor med Nacka kommun som borgen samt en 
förlängning av amorteringstid till maximalt 10 år. Borgensåtagandet är villkorat av att 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik lämnar säkerhet till kommunen i form av pantbrev på 
lånebeloppet i fastigheterna Kil 1:48 och Velamsund 1:1. Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik ska årligen redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot 
på stiftelsens totala banklån till kommunen. 
 

Ärende 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik (nedan Idunstiftelsen) har inkommit med en ansökan 
om att lägga om ett lån på 4,05 miljoner kronor med återstående amorteringstid på 4,5 år. 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik har upptagit lån hos kreditgivaren Prometheus 
Pensionskassa som kommer lägga ned sin verksamhet i februari. Idunstiftelsen behöver 
därför flytta sina lån till annan lånegivare och önskar i samband med det att 
amorteringstiden på det nya lånet ska vara 10 år, vilket kräver ett nytt beslut från 
kommunfullmäktige. Idunstiftelsen för waldorfpedagogik har byggt ut sina 
verksamhetslokaler och erbjuder år 2019 251 barn utbildning och i åldershomogena klasser. 
Nacka kommun har tidigare beviljat kommunal borgen på 29 miljoner kronor för 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik. Amortering av de lånen pågår och följer den beslutade 
takten. 
 
Stadsledningskontoret gör bedömningen att Idunstiftelsen ur ett ekonomiskt perspektiv 
klarar de krav som långivare ställer. Ekonomin i verksamheten har de senaste åren varit 
stabil. Med en säkerhet i befintlig fastighet minimeras kommunens risk, därför föreslår 
stadsledningskontoret att Idunstiftelsen lämnar pantbrev i de fastigheter som stiftelsen äger. 
Pantbreven ska uppgå till som lägst lånebeloppet som Idunstiftelsen lånar från extern 
långivare. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 december 2019, §171 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 2 december 
2019 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 
Johan Krogh (C) anmälde jäv och deltog inte i behandlingen av ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 5 KFKS 2019/916 

Bestämmelser om omställningsstöd och pension till 
förtroendevalda (OPF-KL 18) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 

1. Kommunfullmäktige antar bestämmelser om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda (OPF-KL 18) enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse den 4 december 
2019. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att 40 procent av arvodet för kommunalråd och 
oppositionsråd är definitionen av betydande del av heltid för tillämpning av 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KL 18). 

3. Kommunfullmäktige beslutar att utse kommunstyrelsen till lokal 
pensionsmyndighet med uppgift att tolka och tillämpa bestämmelserna i 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KL 18). 

 

Ärende 
Sveriges Kommuner och Regioner har tagit fram förslag till bestämmelser om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KL 18). Delar gällande 
familjeskydd har tillkommit, detta saknades i OPF-KL 14 som är den nuvarande 
bestämmelsen om omställningsstöd och pension för förtroendevalda. Även en del 
ändringar/förtydliganden avseende LAS-ålder, utbetalning av efterlevandeskydd, 
utbetalning av ålderspension ingår i OPF-KL 18. I anslutning till att OPF-KL18 antas 
behöver en pensionsmyndighet för kommunen utses. Pensionsmyndigheten har till uppgift 
att tolka och tillämpa bestämmelserna i OPF-KL. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 december 2019, §172 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 december 2019 
Bilaga 1 Bestämmelser om omställningsstöd och pension till förtroendevalda  

(OPF-KL 18) 
Bilaga 2. Tillämpningsanvisningar från Sveriges Kommuner och Regioner. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 
- - - - -  
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§ 6 KFKS 2019/542 

Motion – Syskonförtur i kommunala skolor 
Motion den 27 maj 2019 av Khashayar Farmanbar och Maria Raner (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag avseende syskonförtur eftersom en statlig 
offentlig utredning har i uppdrag av regeringen att utreda skollagens placeringsregler. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunstyrelsen tillsammans med utbildningsnämnden får i 
uppdrag att genomföra en utredning i syfte att snarast införa syskonförtur i Nackas skolor. 
Utbildningsnämnden och kommunstyrelsens verksamhetsutskott har berett motionen och i 
samband med detta har nämnden och utskottet lyft fram att rättsläget är oklart samt att en 
statlig offentlig utredning, som ska redovisa sin utredning senast i mars 2020, har i uppdrag 
av regeringen att utreda skollagens placeringsregler. Den samlade bedömningen är mot 
denna bakgrund att motionens förslag bör avslås. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 december 2019, §177 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 6 december 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 7 november 2019 §78 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 15 oktober 

2019 §70 
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade bifall till motionens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp:  
 
”Socialdemokraterna anser att syskonförtur är en viktig fråga och anser att den bör gå före 
närhetsprincipen. Det finns flera anledningar. Inte minst för att hjälpa föräldrar att få ihop 
sitt livspussel men också för att undvika onödiga transportsträckor för familjer som frestar 
på tålamod, kollektivtrafik och miljö. Vi inser dock att vi bör invänta den pågående 
utredningen och kommer att återväcka frågan så snart vi ser utredningens resultat.” 
  
Monica Brohede Tellström (L) lät anteckna följande till protokollet för Liberalernas 
grupp: 
 
”Att elever får gå i den skola de och föräldrarna önskar påverkar både trivseln och 
motivationen på ett positivt sätt, och därför är det angeläget att så många som möjligt kan 
få gå i den skola de valt. Alla skolor i Nacka ska hålla en riktigt hög kvalitét, men skälen att 
välja en viss skola är olika för olika familjer. En faktor som är viktig för många är att syskon 
inom en familj ska kunna gå på samma skola. 
Även om de allra flesta i Nacka får sitt förstahandsval av skola tillgodosett så uppstår 
ibland situationer där det är fler sökande än platser i en viss skola, och då gäller 
urvalsprinciper för vilka elever som får platserna. Det nationella regelverket ser olika ut för 
fristående och kommunala skolor, och för de kommunala skolorna gäller närhetsprincipen. 
Som framgår i tjänsteskrivelsen i detta ärende är rättsläget osäkert för vilka avsteg från 
närhetsprincipen en kommun kan göra, och det finns rättsfall som visar på att kommuner 
som använt syskonförtur som urvalskriterium inte har fått det godkänt i domstol, som 
istället hänvisat till närhetsprincipen. Just nu pågår en statlig utredning om vilka 
urvalsprinciper som ska gälla för kommunala skolor framöver, och den väntas vara klar 
under våren 2020. 
För oss är det viktigt att de urvalsregler vi har följer skollagen och även står sig vid ett 
överklagande i domstol, och därför är det bäst att avvakta den statliga utredningen innan vi 
gör förändringar. Motionens intentioner om att syskonförtur ska kunna gälla även i 
kommunala skolor är goda och om utredningen landar i att detta blir möjligt prövar vi 
gärna denna fråga på nytt. Det finns många skäl att förändra skollagens urvalskriterier så att 
de anpassas mer efter elevers och föräldrars egna önskemål, och syskonförtur är en princip 
som många efterfrågar.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Liberalerna instämde Mats Gerdau (M) för 
Moderaternas grupp, Hans Peters (C) för Centerpartiets grupp och Karin Teljstedt 
(KD) för Kristdemokraterna.  
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Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp:  
 
”Att syskon ska få möjlighet att gå i samma skola tycker Nackalistan är väldigt bra och 
skulle underlätta både för föräldrar och skolor. Det är också väldigt olyckligt att olika regler 
gäller för kommunala och enskilt drivna skolor. Nackalistan skulle vilja se en ökad grad av 
konkurrensneutralitet och att samma regler ska gälla oavsett huvudman. Just nu pågår en 
utredning kring dessa frågor och vi tycker därför att det är smart av kommunen att istället 
för att göra en egen utredning vänta in den som är på gång.” 
 
- - - - - 
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§ 7 KFKS 2019/586 

Motion – Miljömål och biologisk mångfald i planering av 
nya parker i Nacka 
Motion den 17 juni 2019 av Christina Ståldal m.fl. (NL)  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna i förslagen i motionen redan är uppfyllda 
genom att gröna utemiljöer i Nacka stad hanteras inom ramen för befintliga 
stadsbyggnadsprojekt samt att kommunen har ett pågående arbete för att främja biologisk 
mångfald på befintlig parkmark.  
 
Kommunfullmäktige noterar även att för utveckling av grönytor på kvartersmark finns 
Nackas grönytefaktor som ett verktyg för att främja och skapa ekosystemtjänster, inkl. 
biologisk mångfald. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Christina Ståldal m.fl. (NL) har inkommit med en motion med förslag om att skapa en 
stadspark med biologisk mångfald för djur, växtlighet och miljö. Nackalistan föreslår även 
att övriga parker i Nacka som ska skapas på kommunal mark har samma inriktning som 
stadsparken så att även de tillför en biologisk mångfald till närmiljön. 
 
Ansvar för planering och genomförande av den gröna utemiljön i Nacka stad ligger inom 
respektive stadsbyggnadsprojekt samt samordningsprojekten. Grönytorna i den täta staden, 
inte minst den planerade stadsparken, ska fylla flera funktioner, för både människor, djur 
och växter. Genom att planera för multifunktionalitet i parkerna, det vill säga planera ytor 
som rymmer flera olika funktioner, där den biologiska mångfalden är en, kan möjligheten 
att skapa attraktiva grönytor öka även där ytan är begränsad. Detta är något som 
kommunens landskapsarkitekter är medvetna om och arbetar med. Kommunens ambition 
är också att främja den biologiska mångfalden i sitt arbete med Nacka kommuns befintliga 
parkmark, ett sådant arbete pågår idag och är även inplanerat i kommunens kommande 
reinvesteringar. 
 
För privat mark, ofta rör det sig om kvartersmark med gårdar för boende, finns Nackas 
grönytefaktor som ett verktyg för att stärka flera olika typer av ekosystemtjänster. Biologisk 
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mångfald, dagvattenhantering och klimatanpassning är några av de olika funktioner som 
grönytefaktorn hanterar.  
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer därmed i kommunstyrelsens 
miljöutskotts samt natur- och trafiknämndens beslut om att intentionerna i motionen 
behandlas inom ramen för stadsutvecklingens och driftens verksamheter. Enheten föreslår 
därför att motionen kan anses färdigbehandlad. Vid sitt sammanträde den 10 december 
2019 beslutade kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott i enlighet med enhetens förslag.  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, den 10 december 2019, 
§235 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 27 november 2019 
Bilaga 1  Protokollsutdrag kommunstyrelsens miljöutskott den 29 oktober 2019, § 24 
Bilaga 2  Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden den 12 november 2019, § 172 
Bilaga 3 Motion 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Esa Pekka Örma (SD), Sidney Holm 
(MP) och Tomas Ottosson (V), bifall till motionens förslag.  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 
Peters yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp:  
 
”Sverigedemokraterna vill ansluta sig till andan i motionen om stadens parker. Nackas 
gröna karaktär, med stora naturvärden och artmångfald inom både flora och fauna, är värd 
att bevara och ett högt prioriterat politiskt mål för Sverigedemokraterna. 
Sverigedemokraterna vill också inom samma budgetramar lägga till ett delprojekt i detta 
större projekt för biologisk mångfald: svensk biodling är hårt ansatt och förtjänar en 
hjälpande hand. Finns inte tillräckligt många tambin som pollinerar, så finns inte heller 
förutsättningar för ett rikt växtliv och därmed inte heller förutsättningar för ett grönt 
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Nacka. På denna grund föreslår Sverigedemokraterna att plantering och växtval ska göras 
på ett sätt som stärker och gynnar biodlingar genom att tambin får lättare att hitta 
favoritväxter.” 
 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp:  
 
”Socialdemokraterna delar uppfattningen om att biologisk mångfald är viktigt, även 
uppfattningen om att det är något kommunen redan arbetar med på sättet motionen 
beskriver. Det oklara syftet och ambitionen med majoritetens miljöpolitik, kombinerat med 
kommunens icke-befintliga kontroll och uppföljning av pågående exploateringsprojekt, sår 
dock tvivel i att kommunen kommer att leverera resultat på denna front.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp:  
 
”Det är glädjande med det positiva svar som Nackalistan har fått på sin motion om 
biologisk mångfald. Vi bifaller ändå motoionen i sin helhet för att vara säkra på att vår 
önskan och vision om biologisk mångfald i alla Nackas parker, kommande och befintliga, 
ska vara den viktigaste faktorn. Idag läser vi om hur småfåglarna kraftigt minskar i antal. 
Detsamma med en mängd livsviktiga smådjur och insekter. Vi kan inte fortsätta på den 
inslagna vägen som innebär ytterligare decimering av den biologiska artrikedomen utan den 
naturliga faunan och ny växtlighet som gynnar ett förbättrat läge ska gälla i Nackas parker 
och grönområden.” 
 
- - - - - 
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§ 8 KFKS 2019/830 

Motion – Klädpolicy i Nackas skolor och förskolor 
Motion den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa en generell klädpolicy inbegripande 
slöjförbud i kommunens förskolor och skolor. Kommunfullmäktige noterar att förskolor 
och skolor redan idag, i enskilda situationer, har möjlighet att vidta åtgärder avseende 
klädsel om det är nödvändigt utifrån ordnings- eller säkerhetsaspekt samt om de annars 
skulle förhindras i att fullfölja sitt pedagogiska uppdrag. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären från Sverigedemokraterna föreslår att Nacka kommun i kommunal författning 
inför neutral klädpolicy, inbegripande slöjförbud, i alla lokaler som tillhör Nackas 
grundskolor och förskolor, liksom i alla sammanhang där Nackas grundskolor och 
förskolor är. 
 
En generell klädpolicy inbegripande slöjförbud i kommunens förskolor och skolor är inte i 
linje med skolans uppdrag och de lagar och regler som är utgångspunkten för 
verksamheten som bedrivs. Klädsel och symboler är något som kan behandlas inom ramen 
för de ordningsregler som finns på skolan enligt skollagen. Förskolor och skolor har redan 
idag, i enskilda situationer, möjlighet att vidta åtgärder avseende klädsel om det är 
nödvändigt utifrån ordnings- eller säkerhetsaspekt samt om de annars skulle förhindras i att 
fullfölja sitt pedagogiska uppdrag. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 17 december 2019, §86  
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 20 november 2019 
Bilaga  Motionen 
 

Yrkanden 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade bifall till motionens förslag.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Tomas Ottosson (V) 
och Sidney Holm (MP), bifall till verksamhetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Esa Pekka Örmäs yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande.  
 

Reservationer 
Esa Pekka Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas grupp. 
 
- - - - - 
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§ 9 KFKS 2019/715 

Försäljning av kommunal fastighet i Saltsjö-Duvnäs 
Inriktningsbeslut för fastigheten Sicklaön 324:8 

Beslut 
Kommunstyrelsen ger i uppdrag åt enheten för fastighetsförvaltning att ansöka om ny 
detaljplan för den kommunala fastigheten Sicklaön 324:8 i Saltsjö-Duvnäs som möjliggör 
såväl bostads- som skoländamål samt ta fram underlag för försäljning alternativt 
tomträttsupplåtelse och återkomma med konkret förslag till kommunfullmäktige. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger fastigheten Sicklaön 324:8 med adress Lagårdsvägen 12 i 
SaltsjöDuvnäs. I befintlig byggnad ryms idag vakanta förskolelokaler. Vid sammanträdet 
den 13 januari 2020 beslutade kommunstyrelsen att ge i uppdrag åt enheten för 
fastighetsförvaltning att ansöka om ny detaljplan för den kommunala fastigheten Sicklaön 
324:8 i Saltsjö-Duvnäs som möjliggör såväl bostads- som skoländamål. Enheten får även 
uppdraget att ta fram underlag för försäljning alternativt tomträttsupplåtelse och ska 
återkomma med konkret förslag till kommunstyrelsen och slutligen kommunfullmäktige. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019 §359, ärendet bordlades 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 oktober 2019, 
§191 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 16 oktober 2019  
Bilaga 1 Utdrag ut kartsystem 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall Steen 
(L) och Karin Teljstedt (KD), bifall till följande förslag:   
”Kommunstyrelsen ger i uppdrag åt enheten för fastighetsförvaltning att ansöka om ny 
detaljplan för den kommunala fastigheten Sicklaön 324:8 i Saltsjö-Duvnäs som möjliggör 
såväl bostads- som skoländamål samt ta fram underlag för försäljning alternativt 
tomträttsupplåtelse och återkomma med konkret förslag till kommunfullmäktige.” 
 
Helena Westerling (S)yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Tomas 
Ottosson (V), att ärendet återremitteras till utbildningsnämnden i syfte att utreda behovet 
av tillgång till fastigheten för att tillgodose det långsiktiga behovet av förskola i området, 
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samt till fritidsnämnden för att utreda användning av fastigheten för att täcka behovet av 
idrottsyta i området. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade i första hand bifall till Helena Westerlings återremissyrkande. 
I andra hand yrkade Mikael Carlsson bifall till Mats Gerdaus yrkande med tillägget att 
detaljplan även ska inbegripa idrottsytor.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen avslog Helena Westerlings återremissyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Kommunstyrelsen avslog tilläggsyrkandet från Mikael Carlsson. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp:  
 
”Nackalistan anser att det är väldigt bra att tomten kommer till användning för 
utbildningsändamål men tycker samtidigt att det är konstigt att utbildningsnämnden inte 
fått möjlighet att yttra sig i frågan. Nu när Nacka bygger stad och kraftigt ska öka antalet 
barn och unga i kommunen så måste Utbildningsnämnden få möjlighet att kunna sköta sin 
uppgift som strategiskt ansvarig för skolor och förskolor. Därför måste det vara en 
självklarhet för kommunstyrelsen att inte slentrianmässigt sälja förskole- och skoltomter 
utan att först ha remitterat detta till utbildningsnämnden. Nackalistan tycker också att man 
skall titta på möjligheterna att kunna utnyttjaa delar av tomten för idrottsändamål.” 
 
Esa Pekka Örmö (SD) lät anteckna följande till protokollet för 
Sverigedemokraternas grupp:  
 
”Sverigedemokraterna vill ta tillfället i akt att uttrycka sitt principiella motstånd mot 
försäljning av kommunal mark. Markförsäljning av detta slag reser hinder för kommunen 
att fritt planera sin fastighetspolitik och bör vara ett sällsynt och välmotiverat undantag.” 
 
- - - - - 
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§ 10 KFKS 2019/922 

Avveckling av Naturskolan i Velamsund 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Naturskolan i Velamsund avvecklas i sin nuvarande form i 
Välfärd Skolas regi under vårterminen 2020. 
 
Kommunstyrelsen ger produktionsdirektören för Välfärd Skola i uppdrag att ta fram 
förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de kommunala och fristående 
skolornas efterfrågan och intresse och återkomma till kommunstyrelsen. 

Ärende 
Naturskolan i Velamsund var en föregångare när den startade i mitten av 1980-talet och har 
varit ett utmärkt tillskott till skolornas ordinarie undervisning, ett viktigt och uppskattat 
medel för att höja kunskaperna inom natur- och miljöområdet hos både elever och lärare. 
Sedan dess har nya läroplaner och kursplaner tillkommit som tydliggör vad skolorna ska 
lära ut och det finns ett betydligt större medvetande och kunskap om miljöfrågor på 
skolorna idag. Efterfrågan på naturskolan har därför successivt minskat. Förra året 
besöktes verksamheten endast av 110 grupper från 25 av de över 100 skolorna och 
förskolorna som finns i kommunen. De elever som går i Välfärd skolas grundskolor 
uppvisar också goda resultat i naturvetenskapliga ämnen. Verksamheten kostar Välfärd 
Skola drygt 1,5 miljoner kronor per år, vilket inte ryms inom budget. Pengarna bör enligt 
Välfärd skola i stället prioriteras till andra utvecklingsinsatser för att höja kvaliteten i våra 
skolor. Mot bakgrund av detta föreslår Välfärd skola att Naturskolan i Velamsund inte ska 
fortsätta att bedrivas av Välfärd skola och att avveckling i Välfärd skolas regi ska ske under 
vårterminen 2020. Vid sitt sammanträde den 17 december 2019 beslutade 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott att överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande. Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde den 13 januari 
2020 att Naturskolan avvecklas i sin nuvarande form i Välfärd skolas regi under 
vårterminen 2020. Produktionsdirektören för Välfärd Skola får även i uppdrag att ta fram 
förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de kommunala och fristående 
skolornas efterfrågan och intresse och återkomma till kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 17 december 2019, §85 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 18 november 2019 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall Steen 
(L) och Karin Teljstedt (KD), bifall till följande förslag:  
”Kommunstyrelsen beslutar att Naturskolan i Velamsund avvecklas i sin nuvarande form i 
Välfärd Skolas regi under vårterminen 2020. 
Kommunstyrelsen ger produktionsdirektören för Välfärd Skola i uppdrag att ta fram 
förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de kommunala och fristående 
skolornas efterfrågan och intresse och återkomma till kommunstyrelsen.” 
 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson 
(NL), Sidney Holm (MP) och Esa Pekka Örmä (SD), avslag på både förslaget från Välfärd 
skola och på Mats Gerdaus yrkande.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings båda yrkanden beslutade kommunstyrelsen i enlighet 
med Mats Gerdaus yrkande.  
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets grupp, och ingav följande:  
 
”Vi står inför den sjätte massutrotningen, den biologiska mångfalden är hotad samtidigt 
som kunskaper om den egna närmiljön och påverkan på miljö och klimat blir allt viktigare. 
Då föreslår Alliansen att naturskolan – en verksamhet som i över 30 år utbildat barn, unga 
och pedagoger i hållbar utveckling, miljö och natur – ska läggas ned. Eventuellt ska 
kommunen titta på en mobil naturskola, men tills vidare står Nacka utan. 
Nacka naturskola är en av Sveriges äldsta kommunala naturskolor och har genom åren 
såväl inspirerat andra naturskolor som försett barn, elever och lärare med natur- och 
miljöpedagogisk verksamhet. Det unika med naturskolan är kompetensen hos anordnarna, 
lokalerna, utrustningen och arbetssättet och den utgör ett stöd för pedagoger och lärare att 
arbeta med hållbar utveckling på ett konkret och praktiskt sätt. 
Miljöpartiet förkastar inte idén om en mobil naturskola, sådana framgångsrika varianter 
finns i andra kommuner att se och lära av. Men att först lägga ned en fungerande 
verksamhet för att sedan kanske låta den återuppstå är varken klokt eller effektivt. Den 
mobila naturskolan borde ha utretts innan beslutet att lägga ner den nuvarande. 
Vi vill att naturskolan får vara kvar som den är och titta på möjlig utveckling – t.ex. som 
mobil variant – som gör att den kan nå fler. Vi behöver idag mer av naturskolans 
kunskaper och erfarenheter och säkerställa att de förs vidare och kommer fler till del.” 
 
Esa Pekka Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas grupp. 
 



 
27 (62) 

 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Helena Westerling reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas grupp. 
 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets grupp. 
 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans grupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaternas grupp:  
”Det viktigt att alla elever har tillgång till en högklassig undervisning om natur, miljö och 
klimat. Det fordrar att varje skola har välutbildade lärare och genomtänkt upplägg för hur 
denna undervisning ska gå till. Naturskolan i Velamsund upplevs av många vara en 
värdefull resurs för detta, men samtidigt är efterfrågan ändå begränsad (111 besöksgrupper 
från endast 20 procent av skolorna och förskolorna 2019, dvs 2,5-3 besök i veckan) och 
underskotten är stora. Vi vill i stället pröva förutsättningarna för att inrätta en ny mobil 
naturskola där verksamheten anpassas efter intäkterna och som på ett bättre sätt kan möta 
de behov som finns på skolorna idag.” 
 
Karin Tejlstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraternas grupp:  
 
”Vid nedläggningen av Naturskolan i dess nuvarande form ges uppdraget att se över 
möjligheterna till en mobil verksamhet. Detta är ett uppdrag vi välkomnar, samtidigt som vi 
påtalar vikten av att utgå från uppdaterade behov, och inte låsa oss vid varken 
organisationsform eller huvudman. 
Intresset för natur, miljö, klimat och hållbarhet är större än någonsin och möjligheterna att 
finna nya lösningar för att uppfylla behoven av kunskap inom dessa områden borde 
rimligen vara många. 
Arbetet med det särskilda målet avseende Agenda 2030 i förra årets Mål & Budget är ännu 
inte redovisat. Möjligen finns här bitar som kan paras med de mest angelägna behoven som 
hittills mötts genom Naturskolans verksamhet. Att förverkliga detta i något som kan 
existera utan subventionering från Välfärd Skola, är inte bara önskvärt utan en fantastisk 
möjlighet att ta vårt miljöarbete till en ny nivå. 
Dessutom utgör Vercity en lovvärd innovation, vars slumrande möjligheter vi lätt tycks 
glömma bort. Att söka möjligheter att utnyttja Vercity för att utveckla idéer inom 
klimatområdet och koppla det till utbildning och nyföretagande, borde vara en naturlig 
reflex för Nackapolitiker.” 
 
Gunilla Grudevall Steen meddelade att Liberalernas grupp instämmer i 
ovanstående protokollsanteckning från Kristdemokraterna.  
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Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiets grupp:  
 
”Nu skapar vi en ny möjlighet för naturskolan att överleva fast i annan tappning. Nu ska en 
mobil naturskola utredas och beslut beräknas fattas våren 2020. Tyvärr har 
besöksfrekvensen vid befintlig skola i Velamsund inte varit så stor som den borde vara. 
Endast ca 20% av Nackas skolor och förskolor besöker naturskolan. Vi anser dock att 
naturskolan fyller en viktig funktion. 
Därför vill vi pröva frågan om naturskolan kan komma till skolorna och förskolorna i 
stället för tvärt om.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp:  
 
”Nackalistan yrkar avslag och reserverar sig mot bakgrund av natur- och miljöskäl samt 
värdefull kunskapsinhämtning.  Nacka behöver ta ansvar som kommun, som del av landet 
och globen för de alltför hastigt stigande negativa miljöresultaten. Då signalerar denna 
nedläggning något helt annat än miljöhänsyn och att både elever och lärare behöver extra 
teori och praktik på plats i Velamsund inom natur- och miljöområdet. Att i efterhand göra 
en utredning om en ev mobil naturverksamhet verkar vara att agera i fel ordning. Först 
utreder man konsekvenser och alternativ, intresse för detta och kostnader. Sedan går dessa 
med i ett beslutsunderlag till politikerna som kan ta del på ett konkret sätt vad det kommer 
att innebära. Alliansens miljöengagemang verkar ännu inte ha tagit fart och med den 
badwill som kommunen fick av den dopade miljöenkäten kommer nu ytterligare en, 
nedläggning av Naturskolan som man inte har kunnat styra bättre och som nyligen har varit 
uppe för diskussion om att prisbelönas för god miljöinsats. En ambition som har funnits 
även hos Alliansen har varit att få ut fler barn och vuxna i de ordnade naturområdena, t ex 
Velamsund. Nu lägger man istället ambitionen på att sälja mark och etablera något annat, 
kanske inom ridverksamhet eller annan verksamhet. Så mycket för att bredda underlaget till 
bekantskap med naturen för elever och lärare.” 
 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp:  
 
”Naturskolans verksamhet är uppskattad av Nackas lärare och elever, vi Socialdemokrater 
anser att det är en viktig institution som bör få fortsätta sin verksamhet. Vi lever i en tid där 
klimat- och miljöfrågorna är allt viktigare, det är därför strategiskt dumsnålt att avveckla en 
framgångsrik verksamhet som bidrar till utbildningen av eleverna i Nacka inom detta 
område.  
 I tjänsteskrivelsen lyfts användningen och kostnaderna fram som otillfredsställande, detta 
är dock något kommunen själv har influerat via de senaste årens drastisk stigande 
internhyrorna för Nackas skolor samt kostnaden för skolorna att besöka Naturskolan, 
vilket är en kommunal internfakturering. Att Nackas skolor väljer statliga museum som är 
gratis är därför en situation man själv skapat och speglar inte verksamhetens kvalitet.  
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Den egentliga anledningen är nog snarare att majoriteten vill täppa igen hålen i kommunens 
ekonomi med försäljning av fastigheten i Velamsund där Naturskolan har sin verksamhet. 
En framtida mobil verksamhet som majoriteten nu vill utreda, innebär fortfarande att 
Naturskolans verksamhet upphör och är snarare något vi Socialdemokrater kan se som ett 
komplement till den existerande verksamheten.” 
 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp:  
 
”Sverigedemokraterna anser att det vore dåligt om Naturskolans verksamhet skulle 
begränsas. Vi anser att Naturskolan skall vara kvar i sin nuvarande form.  
Många har hört av sig när nerläggning av Naturskolan kom på tal. Många lärare, elever, 
föreningar liksom allmänheten ser fram emot att besöka Naturskolan som en del i 
utbildningen, och för att få en känsla för ekosystem och Nackas naturvärden. 
Nettokostnaden på ca 1,5 miljoner är försumbar och besparingar kan göras på annat håll, 
enligt vår budgetproposition.” 
 
- - - - - 
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§ 11 KFKS 2019/76 

Kommunövergripande åtgärdsplan och precisering av 
kommunstyrelsens internbudget 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer åtgärdsplan och internbudget för år 2020 i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Ärende 
I beslutsunderlaget till mål och budget för 2020-2022, som kommunfullmäktige beslutade 
om vid sammanträdet den 18 november, beskrevs de ekonomiska förutsättningarna för 
kommande treårsperiod. Skatteintäkterna ökar i lägre takt än tidigare och förändringarna i 
utjämningssystemet bidrar till ett kärvt ekonomiskt läge i den kommande perioden. Fokus 
för 2020 ska vara maximalt värde för skattepengarna i alla nämnder och verksamheter. 
Ambitionen bäst på att vara kommun har kompletterats med ett mått på 
kostnadseffektivitet. Kommunens verksamheter ska arbeta med kostnadseffektiva lösningar 
och Nacka kommun ska vara bland de 25 procent mest kostnadseffektiva kommunerna i 
landet per område. Kommunens prognos per oktober för 2019 indikerar att nämnderna 
kommer att avvika med 77 miljoner från budgeterad nivå. Mot bakgrund av det ansträngda 
ekonomiska läget och att det utrymme som finns i mål och budget för åren 2020 - 2022 
finns behov av att ett kommunövergripande åtgärdsprogram som komplement till 
befintliga pågående åtgärdsplaner. De kommunövergripande åtgärderna handlar om 
generell besparing på 5 procent, robust och realistisk genomförandeplanering, effektiva 
processer, systemrensning och digitalisering av processer samt minskning av konsulter. 
 
För att stärka ekonomistyrningen kommer en tydligare månadsuppföljning införas inom 
ramen för kommunstyrelsen. Det är viktigt att analyser, åtgärder och uppföljningsarbete 
initieras tidigt på det nya året för att få så stora effekter som möjligt. 
 
Den av kommunfullmäktige fastställda budgetramen för kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen, inklusive stadsledningskontoret, stadsledningskontorets stab och stöd- 
och serviceenheter uppgår till 166,8 miljoner kronor. I enlighet med ärendet kring 
internbudgeten som behandlades av kommunstyrelsen den 2 december 2019 skulle 
stadsledningskontoret återkomma kring internbudgeten, främst avseende stöd- och 
serviceenheter. I det här ärendet preciseras därför kommunstyrelsens internbudget. I de 
övergripande delarna för kommunstyrelsen finns ett samlat behov att spara 13 miljoner 
kronor för att uppnå den av kommunfullmäktige fastställda budgeten. Uppdraget från 
kommunfullmäktige är att 8 miljoner ska sparas på central administration. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 december 2019, §169 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 december 2019 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Helena Westerling (S) meddelade att Socialdemokraternas grupp inte deltar i beslutet. 
 
Tomas Ottosson (V) meddelade att Vänsterpartiets grupp inte deltar i beslutet. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistans grupp inte deltar i beslutet. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiets grupp inte deltar i beslutet. 
 
Esa Pekka Örmä (SD) meddelade att Sverigedemokraternas grupp inte deltar i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp:  
 
”Detta är ett besparingsprogram som kommer att drabba barnen, de äldre och personalen. 
Nackas svaga ekonomi har två huvudsakliga orsaker: 

• Pengar som skulle gå till skola, äldre och fler personal har istället överlämnats till de 
allra rikaste. Hela utrymmet av regeringens välfärdsmiljarder har Nackas 
Allianspartier använt till att sänka skatten mest för de som redan har bäst ekonomi. 

• Slöseri genom skrivbordsteorier som inte fungerat i verkligheten. Exempelvis dyra 
privata jobbcoacher. Detta trots att andelen människor som får försörjningsstöd 
har ökat med 46% sedan 2016 i Nacka, medan det i vår grannkommun Stockholm 
har minskat med 5% under samma period. 

Socialdemokraterna föreslog i sin budget i fullmäktige att påbörja arbetet med att minska 
slöseriet. Det hade inneburit större ekonomiskt utrymme för viktiga satsningar inom skola, 
äldre och personal. Under en 10-årsperiod vill vi också öka investeringarna inom idrotten 
med 1 miljard kronor. Våra förslag vann inte gehör i fullmäktig. Vi respekterar den 
demokratiska gången, men konstaterar att den antagna budgeten inte ger utrymme för de 
progressiva satsningar som är del av vår vision för Nacka. Därför väljer vi att inte delta i 
detta beslut.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp:  
 
”Nackalistan deltar inte i beslutet utan hänvisar till det egna budgetförslaget. Däremot är vi 
positiva till att man ser över representationen i kommunen, skärper upp reglerna kring 
användandet av konsulter samt att man skall öka den politiska styrningen och 
uppföljningen av kommunens ekonomi. Däremot är vi mycket tveksamma till det generella 
effektiviseringskravet på 5% för alla verksamheter. Det är ytterst oroande och det borde 
istället göras individuella bedömningar av varje enskild verksamhet. Att t.ex. spara 5% på 
socialtjänstens arbete redan idag innebär att läget är pressat till bristningsgränsen och 
kommer att öka risker och sämre hantering för de mest utsatta i vår kommun.  
Nackalistan kommer noga att följa projekt som startas för att effektivisera processer. Det 
kan t.ex. handla om processer kring hantering av bygglov, trafikanordningsplaner, 
detaljplaner, nämndhantering samt biståndsbedömning. Vi kommer inte att acceptera att 
effektiviseringarna går ut över medborgarnas möjlighet att påverka olika projekt eller att det 
äventyrar rättssäkerheten i myndighetsutövningen.” 
 
- - - - - 
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§ 12 KFKS 2019/1144 

Övertagande av Arbetsförmedlingens arbetsmarknads- 
och etableringsinsatser för nackabor 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget brev till arbetsmarknadsministern i enlighet med bilaga 
1. 
 

Ärende 
I samband med beslut om mål och budget för 2019-2022 gav kommunfullmäktige arbets- 
och företagsnämnden i uppdrag att ta initiativ för att bli försökskommun för att ta över 
Arbetsförmedlingens ansvar och uppgifter för arbetsmarknads- och etableringsinsatser 
(KFKS 2018/68). 
 
I ärendet beskrivs hur uppdraget genomförs genom att föreslå för regeringen att Nacka 
kommun under en avgränsad period tilldelas helhetsansvar för både etableringsuppdraget 
och det arbetsmarknadspolitiska uppdraget riktat mot nyanlända och arbetssökande i 
Nacka och ersätts med statliga medel. Förslaget syftar till att komplettera den pågående 
reformen av Arbetsförmedlingens verksamhet med värdefull kunskap kring delegering av 
både strategiskt och operativt ansvar för ett kundvalssystem för arbetsmarknadsinsatser till 
en kommun. Det möjliggör även ett mer effektivt användande av lokal kompetens genom 
att kapacitet som frigörs hos det lokala arbetsförmedlingskontoret kan styras till andra delar 
av stockholmsregionen. Vidare förväntas det påvisa hur kostnadseffektiviteten i det statliga 
systemet för arbetsmarknadsinsatser kan optimeras genom möjlighet till övergripande 
ekonomistyrning och högre incitament för effektivitet. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 17 
december 2019, se bilaga 2. Arbets- och företagsnämnden behandlade ärendet vid sitt 
sammanträde 18 december 2019, se bilaga 3. Såväl kommunstyrelsens arbetsutskott som 
arbets- och företagsnämnden föreslår att kommunstyrelsen antar föreslaget brev till 
arbetsmarknadsministern i enlighet med bilaga 1. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 12 december 2019, reviderad 
2020-01-02 
Bilaga 1 Brev: Test av kundvalssystem för arbetsmarknadsinsatser i Nacka kommun 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 december 
2019, §173 
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Bilaga 3 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 18 december 2019, 
§103 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Karin Teljstedt (KD), 
Gunilla Grudevall Steen (L), Esa Pekka Örmä (SD), Mikael Carlsson (NL) och Sidney 
Holm (MP), bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), avslag på 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande.  
 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets grupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp:  
 
”Sverigedemokraterna välkomnar nedläggningen av den dysfunktionella statliga 
myndigheten Arbetsförmedlingen. Dock vill Sverigedemokraterna peka på vikten av att de 
kommunala myndigheter som träder i Arbetsförmedlingens ställe, informerar de 
arbetssökande om förändringen på ett korrekt och klargörande sätt. Detta 
informationsarbete bör, från de kommunala myndigheternas sida, vara proaktivt och 
uppsökande. ” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp:  
 
”Socialdemokraterna i Nacka anser att det arbete som arbetsförmedlingen gör, fortsatt bör 
vara statens ansvar. Därtill visar erfarenheter från staten och Nacka att en sönderslagen 
struktur som ersätts av privata aktörer inte klarar av att leverera de nödvändiga resultat som 
behövs. 
Ett försök med privata arbetsförmedlingar genomfördes av tidigare Allians-regering med 
oerhört dåliga resultat. Hela den jobbcoach-reformen blev hårt kritiserad, inte minst av 
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riksrevisionen, och skrotades så småningom. Ungefär vid samma tidpunkt införde Nackas 
Allianspartier ett liknande system med privata arbetsförmedlare. I Nacka fortsätter detta 
system, trots att andelen människor som får försörjningsstöd ökat med 46% i Nacka, 
medan det i vår grannkommun Stockholm har minskat med 5% under samma period, 
sedan 2016. Den dyra lösningen med privata arbetsförmedlingar och jobbcoacher har även 
i Nacka visat sig sakna den avsedda effekten. 
Kompromisser är en hörnsten i alla fungerande och lyckade demokratier, och i 
Januariavtalet (JA) fick Centerpartiet igenom att Arbetsförmedlingen ska reformeras i 
grunden, och ett nytt nationellt system med huvudsakligen privata aktörer ska tas fram. Vi 
förstår mekanismerna bakom en kompromiss. Vi vill dock framhäva att detta förslag ter sig 
oerhört teoretiskt utan något stöd från verkliga förhållanden. Parterna på nationell nivå 
verkar ha sansat sig en smula, inte minst efter massiv kritik mot nedläggning av 
arbetsförmedlingen från bl.a. Centerpartistiska kommunalråd ute i landet som till vardags 
kämpar för att fler människor ska komma i arbete. Det innebär att planerna har senarelagts. 
Om staten trots allt går vidare med planerna på att lägga ner arbetsförmedlingen är det 
viktigt att kommunerna ges möjlighet till en tydlig roll med kravet på sammanhängande 
lösning. Exempelvis har vi socialdemokrater krävt ett sammanhängande arbetscentrum för 
att bättre kunna rusta och matcha arbetssökande på arbetsmarknaden. En LOV-modell 
från statens sida eller i kommunerna riskerar att ånyo ge samma svaga resultat som tidigare 
jobbcoacher.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet:  
 
”Att människor kommer i jobb är högprioriterat för oss. Eftersom Arbetsförmedlingen 
successivt har dragit ned på insatserna för arbetslösa Nackabor har kommunen tvingats 
bygga upp en egen motsvarande verksamhet. Arbetsförmedlingen behöver reformeras i 
grunden för att fler ska få ett jobb och vi tror att Nacka kan bidra med mångåriga 
erfarenheter med stor valfrihet för de enskilda, flexibilitet över tid och där utbudet anpassas 
till behovet på arbetsmarknaden. Vi är övertygade om att det skulle bli bättre för alla som 
behöver jobb eller utbildning om kommunen tar över. Snabbare insatser, större utbud och 
bättre resultat.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Mats Gerdau instämde Hans Peters (C) 
för Centerpartiets grupp, Gunilla Grudevall Steen (L) för Liberalernas grupp och 
Karin Teljstedt (KD) för Kristdemokraternas grupp.  
 
Filip Wiljander (M) lät anteckna följande till protokollet:  
 
"Alliansen tar nu initiativet till att Nacka får ta Över Arbetsförmedlingens uppgifter och 
ansvar för arbetsmarknads- och etableringsinsatser och få statliga resurser för detta. Den 
svaga prestationen från Arbetsförmedlingen har inneburit att Nacka kommun har varit 
tvungen att bygga upp sitt eget system med arbetsmarknadsinsatser, trots att det i grunden 
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är en statlig angelägenhet. Det är av högsta prioritet att människor kommer i jobb. Bollen 
ligger nu hos regeringen.  
Att Nacka tar över ansvaret kommer bli bättre för alla dem i behov av insatser för att ta sig 
ut på arbetsmarknaden. Kommunens två befintliga kundval med "jobbpeng" och  
"komvuxpeng" gör att vi har en befintlig infrastruktur med många olika aktörer, som skulle 
kunna skalas upp genom reformeringen. Vi har också den lokala närvaro som behövs för 
att lyckas.  
Vår modell med auktorisation och kontroll av kvalificerade anordnare borde vara intressant 
att pröva och utvärdera i den helt nödvändiga reformeringen av Arbetsförmedlingen. Det 
Det borde också vara intressant att få erfarenheter från en kommun i ett storstadsområde, 
vilket saknas bland de 32 utsedda pilotkommunerna. Som en extra krydda till regeringen, 
säger vi också att vi är beredda att ta över uppdraget till bara 90 procent av statens 
kostnader, då visar vi att vi kan göra det effektivare." 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp:  
 
”Miljöpartiet har i flera år föreslagit att kommunen verkar för att resurser från 
Arbetsförmedlingen förs över till lokala arbetsförmedlingar och andra initiativ som drivs av 
kommunen i samarbete med Arbetsförmedlingen och det lokala näringslivet. Vi har också 
sett ett behov av att ekonomiska resurser behöver gå till att främja etablering av nyanlända 
och hur arbetssökande måste få hjälp utifrån lokala förutsättningar med lokal 
arbetsförmedling. Att göra detta i form av ett pilotprojekt tycker vi är bra och något som 
ger kommunen möjlighet att fortsätta utveckla den befintliga kommunala jobb-
verksamheten. 
Med detta sagt är det också viktigt att påpeka att olika kommuner har olika förutsättningar 
att ”agera arbetsförmedling” och en stor genomgripande nedläggning av kontor i hela 
landet är inte något som Miljöpartiet tycker är bra. Det finns vissa övergripande funktioner 
som fortsatt behöver vara statens ansvar och i en del mindre samt glesbygdskommuner 
finns inte samma förutsättning för kommuner och näringsliv att skapa jobb. Den 
storstadskommun som Nacka är ger oss dock god möjlighet till jobbskapande tillsammans 
med ett lokalt (och regionalt) företagsliv samt yrkesutbildningar och genom att testa detta 
finns bra förutsättningar att hjälpa jobbsökande.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp:  
 
”Nackalistan är positiva till att pröva denna försöksverksamhet. Det är oerhört viktigt att 
funktionen arbetsförmedling finns men utfallet av den offentliga arbetsförmedlingen har 
varit olika i landets alla kommuner och Nacka kommun har hittills haft en positiv roll i sitt 
samarbete med arbetsförmedlingen och sina ansträngningar att få fler invånare i arbete. 
Försöksverksamheten ska självklart värderas och presenteras så att nya beslut kan tas 
framöver utifrån utfall.” 
- - - - -  
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§ 13 KFKS 2019/1119 

Projekt för utbildningsteknologi, Testbädd för edtech 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Inom ramen för kommunfullmäktiges beslutade initiativ om Vercity startades i november 
2019 ett projekt för att adressera en framtidsfråga för lärande och utbildning. I projektet 
Testbädd för edtech (edtech betyder utbildningsteknologi) öppnas lärmiljöer såsom klassrum 
upp för utvecklare av digitala läromedel/lärarresurser. Testbädden är en viktig pusselbit för 
att stärka lärares digitala kompetens så att de kan ställa tydliga krav på produkter och 
tjänster för lärande. Genom att låta lärare, elever och tech-utvecklare jobba tillsammans i 
projektet bidrar det till en än bättre och mer relevant utveckling och användning av digitala 
läromedel. Projektet pågår under två år och har en budget på närmare 14 miljoner kronor 
där Vinnova (Sveriges innovationsmyndighet) finansierar 50 procent. Nacka kommun är 
koordinator av projektet där totalt 13 projektpartners ingår.). 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 december 2019, § 174 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret stab, daterad den 2 december 2019 
Bilaga 1 Projektbeskrivning 
Bilaga 2 Beslutsmeddelande från Vinnova 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp:  
 
”Nackalistan tycker att detta är ett bra projekt och vi kommer att följa det noga framöver.” 
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Helena Westerling (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp:  
 
”Detta är ett bra projekt. Vi vill skicka med att det är angeläget att få till en fungerande 
samverkan mellan erfarna aktörer som producerar läromedel, exempelvis Natur och Kultur, 
Adlibris med flera med innovativa aktörer inom digitalisering och pedagogik. Det är mixen 
av dessa aktörers erfarenhet och kunskap som kan lägga basen för den nya tidens 
läromedel.” 
 
- - - - - 
  



 
39 (62) 

 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 14 KFKS 2019/857 

Nacka kommuns hantering av ärende rörande 
fastigheten Lännersta 1:662 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande angående revisionsskrivelse rubricerad ”Nacka 
kommuns hantering och bemötande i ärende rörande fastigheten Lännersta 1:662” (daterad 
den 11 september 2019). Kommunstyrelsen noterar att ärendet skickas för kännedom till 
natur- och trafiknämnden samt miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 
 

Ärende 
Kommunens revisorer har bett kommunstyrelsen yttra sig över ett klagomål från en 
fastighetsägare i Lännersta. Fastighetsägaren anser sig felbehandlad av kommunen avseende 
olika frågor kopplat till hans fastighet som rör bland annat sophämtning, snöröjning och 
trafikeringen i anslutningen till fastigheten. 
 
Utifrån tillämplig speciallagstiftning noteras inga uppenbara brister i hur ärendet har 
handlagts inom kommunen. Detta ligger även i linje med vad domstol kommit fram till när 
fastighetsägaren överklagat kommunens beslut. Utifrån förvaltningsrättsliga bestämmelser 
kan det noteras att fastighetsägaren i vissa fall inte fått återkoppling inom rimlig tid. I de fall 
återkoppling skett senare än vad som kan förväntas utifrån förvaltningslagen kan det dock 
konstateras att enheterna själva identifierat dessa brister. Enheterna har vidtagit åtgärder för 
att förhindra att liknande inträffar igen vilket tyder på ett proaktivt och lärande 
förhållningssätt för att säkerställa att Nackaborna får snabb återkoppling. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 december 2019, §175 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 december 2019 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse ”Nacka kommuns hantering och bemötande i ärende 

rörande fastigheten Lännersta 1:662” (daterad 2019-09-11) 
Bilaga 2 Fastighetsägarens redovisning av ärendet inklusive bilagor 
Bilaga 3 Förslag på yttrande 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp:  
 
”Detta är ett ärende som inte skulle ha funnits. En grund för medborgarnas organisation – 
kommunen – är god tillit. Det innebär att samtliga tjänstepersoner har god kunskap om vad 
det innebär vad gäller t ex offentlighetsprinciper och andra lagliga rättigheter och 
skyldigheter. Att det under tid har brustit vad gäller detta är helt klart och Nackalistan har 
på olika sätt uppmärksammat kommunen om detta. Nu sägs att man ska förbättra sig och 
dra lärdom av ärendet. Efter lite ingående fråga om vad det innebär kom svar om vässade 
insatser i dessa elementära kunskaper, vilket självklart borde ha skett för länge sedan. 
Nackalistan instämde i yrkande från MP om att delegera ärendet till en tjänsteperson med 
uppdrag att lösa hela problematiken. Gör man som kommun fel i ett ärende så borde den 
första inställningen vara att göra rätt inför medborgaren och juridiken. Inte att med alla 
medel krångla sig ifrån en pinsam belägenhet. En revisor kritiserade i våras brister i 
hanteringen av denna typ av ärenden gentemot enskilda fastighetsägare. Något som 
berörda nämnder måste se till bli bättre för att inte äventyra invånarnas förtroende för 
demokrati och kommunens styrning.” 
 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp:  
 
”Vi noterar revisionsskrivelsen angående kommunens hantering och bemötande i ärende 
rörande fastigheten i Lännersta 1:662. Det ter sig beklämmande att kommunen trots JOs 
påpekanden fortsatt agera klandervärt. Utlämnande av handlingar har utgjort skäl till kritik. 
Vi har noterat detta problem även vid andra tillfällen. 
Vi Socialdemokrater har föreslagit att kommunen ska få ett öppet, sökbart diariesystem 
som ska göra det möjligt för alla att enklare, snabbare och rättssäkrare hitta och kunna 
använda sig av handlingar. Det kan vara en av många lösningar som behövs för att 
tillhandahålla god kommunal service. Vi har också inlämnat en interpellation till fullmäktige 
för att förhöra oss om hur bemötandet av våra kommuninvånare kan bli bättre.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp: 
 
”Detta är ett ärende som borde ha fått en lösning redan för många år sedan och det är 
sorgligt att kommunen fortfarande, efter ett kvarts sekel, inte lyckats ta fram en godtagbar 
lösning. Fastighetsägaren har presenterat flera konstruktiva förslag som kommunen har 
förkastat och med god vilja från kommunen går problemet att lösa. Miljöpartiet anser att 
detta ärende nu pågått så länge med bristfällig hantering att det är ointressant vem som har 
rätt eller fel i sak. Vi vill att kommunstyrelsen ger Miljö- och stadsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att omgående arbeta fram en uppgörelse som kan godtas av alla inblandade 
parter.” 
- - - - -  
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§ 15 KFKS 2019/1022 

Promemoria med förslag till utvecklad reglering av 
upphandlingstillsynen 
Yttrande över promemoria Fi2019/02619/OU  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över Promemorian med förslag till utvecklad reglering 
av upphandlingstillsynen, Fi2019/02619/OU, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 4 
december 2019. 
 

Ärende 
Finansdepartementet har i Promemorian med förslag till utvecklad reglering av upphandlingstillsynen, 
Fi2019/02619/OU, föreslagit förändringar i Konkurrensverkets tillsynsansvar. Syftet enligt 
promemorian är att ytterligare effektivisera tillsynen över upphandlande myndigheter och 
enheter genom att föreslå möjligheten för Konkurrensverket att meddela de beslut och 
förelägganden som behövs för att upphandlingslagstiftningen ska följas. Förelägganden och 
förbud ska kunna riktas mot upphandlande myndigheter och enheter. Konkurrensverket 
ska också kunna bestämma att ett beslut om föreläggande eller förbud ska kunna gälla 
omedelbart och att beslutet ska kunna förenas med vite. Nacka kommun avstyrker 
föreslagna förändringar. Skälen för införandet av de föreslagna sanktionerna kan inte anses 
uppnå den nivå av tillräckligt underbyggda skäl som får anses gälla för införandet av statliga 
sanktioner. Vidare tillgodoses syftet bakom promemorian redan idag av reglerna i lagen om 
offentlig upphandling. Nacka kommun ställer sig dessutom tveksam till om föreslagna 
sanktionsverktyg i praktiken bidrar till en effektivare tillsyn i förhållande till den offentliga 
affären eller till en minskad korruption. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 december 2019, §176 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten och juridik- och kanslienheten, daterad den 4 
december 2019  
Bilaga 1  Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Promemoria med förslag till utvecklad reglering av upphandlingstillsynen, 

Fi2019/02619/OU 
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson 
(NL) och Sidney Holm (MP) att Nacka kommun i sitt svar tillstyrker de förslag som 
promemorian lyfter fram. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande, beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp:  
 
”Denna lagändring behövs för att konkurrensverket ska kunna fullfölja hela sitt uppdrag 
som det ser ut idag, samt ett utökad mandat för att säkra framtida upphandlingar ifrån 
korruption. Därför är det anmärkningsvärt, men föga förvånande att Moderaterna 
motsätter sig denna lagstiftning. Region Stockholm har under deras styre varit en av de 
mest frekventa förbrytarna, där just godtyckliga krav och poängsättning varit ett 
genomgående mönster i upphandlingar. Vi socialdemokrater är därför positiva till denna 
promemoria och ser fram emot att den används för att stoppa godtycklig och rabatterad 
privatisering av offentlig egendom.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp:  
 
”Nackalistan anser att promemorian är väl genomtänkt och att förslagen som läggs fram är 
bra. Att upphandlingar sker korrekt och på ett bra sätt är något som gynnar företag, 
kommunen samt alla medborgare och det demokratiska samhället.” 
 
- - - - - 
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§ 16 KFKS 2005/913-251 

Försäljning av fastigheterna Sicklaön 40:18 och 40:19 
inom stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att påbörja försäljning av fastigheterna Sicklaön 40:18 och 
Sicklaön 40:19. Försäljningen ska ske genom anbudstävling till högstbjudande baserat på 
gällande detaljplanebestämmelser.  
 

Ärende 
I stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru (9104) ingår två kommunägda fastigheter, Sicklaön 
40:18 och 40:19, som är planlagda för bostäder. Avsikten under projektet har varit att dessa 
ska säljas. Detaljplanen vann laga kraft år 2014 och reglerar hur dessa fastigheter får 
bebyggas avseende bland annat maximal byggnadsarea och höjd. Då gator och VA-
ledningar har byggts ut i området och fastigheterna bildats bedöms det nu lämpligt att 
påbörja försäljningsprocessen. Metoden för försäljningen föreslås bli sluten anbudsgivning, 
det vill säga intresserade aktörer får skicka in skriftligt anbud. Som utvärderingskriterier 
sätts erbjuden köpeskilling och anbudsgivarens ekonomiska förmåga att genomföra 
markaffären. Kommunen förbehåller sig fri prövningsrätt. Markområdena är värderade till 
totalt cirka 83 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 december 2019, 
§231 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 21 november 2019 
Bilaga 1 Objektsbeskrivning (exklusive bilagor) UTKAST 
KSSU § 231 
 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Esa Pekka Örmä (SD), avslag på 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande, beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp:  
 
”Sverigedemokraterna anser att det vore bättre om fastigheter skulle upplåtas med tomträtt 
istället för, som i förslaget, med försäljning av marken.  
Det är också viktigt att bevara miljön som har kulturhistoriskt värde.  
Trähus är bekväma att bo i och bättre av klimatskäl.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp:  
 
”Nackalistan har inget att erinra kring denna försäljning. Däremot är det viktigt att 
kommande bebyggelse utformas så att det naturligt smälter in i miljön och att de boende i 
närområdet ges rejäla möjligheter till inflytande och påverkan.” 
 
- - - - - 
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§ 17 KFKS 2019/887 

Högre byggnad och 11-spelarplan på Sicklavallen 
Politikerinitiativ 2019-09-23 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det är angeläget att frigöra plats för idrottsanläggningar och 
ett sätt kan vara att bygga på höjden. Den aktuella platsen lämpar sig dock inte för en så 
pass hög byggnad. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
Initiativet går ut på att göra plats för en 11-spelarplan vid Sicklavallen genom att 
koncentrera tidigare föreslagna bostäder i kvartersbebyggelse till en högre byggnad. 
Program, strukturplan och samrådsförslag till detaljplan föreslår redan på aktuell plats en 
byggnad med tio våningar, initiativet går ut på att pröva en ännu högre byggnad. 
Planenheten delar uppfattningarna som kommer till uttryck i politikerinitiativet – att det 
kan vara lämpligt att hushålla med mark genom att bygga på höjden och att plats för idrott 
är angeläget. Den aktuella platsen anses dock inte lämplig för en så pass hög byggnad som 
föreslås i initiativet med bakgrund av de kvaliteter som kan gå förlorade när kvartersform 
byts mot höghus. Vidare så stödjer inte initiativet tidigare beslutad inriktning av befintlig 
strukturplan för Nacka stad samt dokumentet Förhållningssätt till höga hus i Nacka stad, 
där förslag till placering av höga hus inom Sickla är lokaliserad till Värmdövägen och 
tunnelbanans sträckning. Enheten föreslår att fortsatt planarbete ska utgå från sedan 
tidigare beslutade inriktningar men vill framföra att möjligheten till att inrymma en 11-
spelarplan i närområdet inte utesluts, oavsett bebyggelsestruktur. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 december 2019, 
§236 
Tjänsteskrivelse från planenheten den 29 november 2019 
Bilaga 1 Politikerinitiativ 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till 
politikerinitiativets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande, beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för 
Sverigedemokraternas grupp: 
 
”Ytor för idrottsanläggningar måste hittas inom Nacka kommun när invånarantalet ökar 
och befintliga anläggningar hotas av nerläggning.  
Höga byggnader passar inte i omgivningen, men man kan minska på byggtakten och 
därmed få plats med en 11-mannaplan i Sickla.” 
 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp: 
 
”Idrotten är en fundamental del i barns och ungas psykosociala utveckling och 
välbefinnande men ska också husera ett ökat intresse att idrotta senare i livet för både äldre 
och vuxna, intresset ökat för alla åldersgrupper. Nacka behöver ny inriktning på 
stadsbyggnaden för att ta större hänsyn till idrott och kultur. Därför vill vi socialdemokrater 
avsätta 1 extra miljard kronor till idrotten under kommande decennium. Det innefattar 
också att kunna bygga en 11-spelarplan på Sicklavallen.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp: 
 
”Nackalistan förstår bakgrunden till initiativet, att skapa mer t ex idrottsyta på en 
kommande tätbebyggd plats. Nackalistan vill att antalet bostäder ska minskas på denna 
plats och område. Då kan det bli en fotbollsplan där och inte bara ett bostadsområde där 
husen byggs ihop i trånga gårdar och med minimal plats för idrottsytor. Nackalistan är inte 
bundet till tunnelbaneavtalet och kan minska på den totala mängden planerade bostäder i 
detta område utan att behöva bygga ett höghus där.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp: 
 
”Miljöpartiet tycker det är bra att kommunen planerar bostadsbebyggelsen i de nya mer 
stadslika delarna av Nacka utifrån en kvartersstruktur, med undantag för just Sicklavallen. 
En kvartersstruktur på Sicklavallen gör nämligen att en 11-spelarplan inte får plats där. 
Genom att istället bygga högre hus längs Järlaleden/Planiavägen i norra delen av 
Sicklavallen, kan utrymme frigöras för en 11-spelarplan i den södra delen mot den gamla 
villa/radhusbebyggelsen. En hänvisning till att ett högt hus här inte passar in tycker vi inte 
håller när det handlar om att skapa ytor för rörelse och möten. Barn och unga måste få ta 
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plats i staden, även i centrala lägen. Om något så ”passar det” att barn får utrymme i staden 
och här är en konkret och konstruktiv lösning för mer lek och idrott i Nacka stad.” 
 
- - - - - 
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§ 18 KFKS 2020/12 

Utnämning av dataskyddsombud för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen utser Hanna Virtanen till nytt dataskyddsombud för kommunstyrelsen 
från och med den 4 februari 2020. Kommunstyrelsen noterar att Hanna Virtanen ersätter 
det tidigare dataskyddsombudet Mattias Moutran Widegren. 
 

Ärende 
Enligt dataskyddförordningen ska varje nämnd utse ett dataskyddsombud. Då kommunen 
rekryterat ett nytt dataskyddsombud som börjar i kommunen den 4 februari 2020 innebär 
det att kommunstyrelsen behöver fatta beslut om att utnämna ett nytt dataskyddsombud. 
Den person som utses måste ha tillräcklig kunskap om dataskydd och ska utses på grundval 
av yrkesmässiga kvalifikationer, sakkunskap och förmåga att utföra uppgifterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 7 januari 2019 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från juridik- och kanslienheten. 
 
- - - - - 
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§ 19  KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdraget som ledamot i 
Brottsförebyggande rådet (BRÅ) från Katarina Stolpe 
(KD), samt val av ny ledamot för tiden in till utgången av 
2022 och val av ny 1 vice ordförande för samma period 

Beslut 
Begäran om entledigande bifalles. 
 
Som ny ledamot, tillika 1:e vice ordförande, väljs Helena Edberg (KD).  
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 20 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdraget som ersättare 
i kommunstyrelsens verksamhetsutskott från Linnea 
Strömberg (C), samt val av ny ersättare för tiden in till 
utgången av 2022 

Beslut 
 
Begäran om entledigande bifalles. 
 
Som ny ersättare i kommunstyrelsens verksamhetsutskott väljs Olga Anikina (C).  
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 21 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdraget som ersättare 
i kommunstyrelsens arbetsutskott från Linnea 
Strömberg (C), samt val av ny ersättare för tiden in till 
utgången av 2022 

Beslut 
Begäran om entledigande bifalles. 
 
Som ny ersättare till kommunstyrelsens arbetsutskott väljs Olga Anikina (C).  
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 22 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Stadshus AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2020 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 

Ombud  Ersättare 
Eva Olin  Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2020-01-13, reviderad den 10 januari 2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Stadshus AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 23 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Energi AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2020 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 

Ombud  Ersättare 
Eva Olin  Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2020-01-13, reviderad den 10 januari 2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Energi AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 24 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Energi Försäljnings AB fr.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2020 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 

Ombud  Ersättare 
Eva Olin  Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2020-01-13, reviderad den 10 januari 2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Energi Försäljnings AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 25 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka vatten och avfall AB fr.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2020 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 

Ombud  Ersättare 
Eva Olin  Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2020-01-13, reviderad den 10 januari 2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka vatten och avfall AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 26 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Centrala Nacka AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2020 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 

Ombud  Ersättare 
Eva Olin  Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2020-01-13, reviderad den 10 januari 2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Centrala Nacka AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 27 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagstämma 
med Saltsjö Pir AB, fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2020 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 

Ombud  Ersättare 
Eva Olin  Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2020-01-13, reviderad den 10 januari 2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Saltsjö Pir AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 28 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud i Boo Energi Ekonomisk förening 
fr.o.m. årsmöte 2020 t.o.m. årsmöte 2021 

Beslut 
Till rubricerat uppdrags väljs 
 

Ombud  Parti 
Karin Bünger  L 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2020-01-13, reviderad den 10 januari 2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud i Boo Energi Ekonomisk förening i enlighet 
med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 29 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud vid bolagsstämmor med 
Kommentusgruppen för 2020 

Beslut 
Till rubricerat uppdrags väljs 
 

Ombud 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2020-01-13, reviderad den 10 januari 2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämmor med 
Kommentusgruppen i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 30 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare till Sweden Green 
Building Councils årsstämma 2020 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud  Parti  Ersättare  Parti 
Cathrin Bergenstråhle  M  Desha Svenneborg MP 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2020-01-13, reviderad den 10 januari 2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare till Sweden Green Building 
Councils årsstämma i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 31 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Stockholmsregionens Försäkring AB fr.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2020 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud  Pari  Ersättare  Parti 
Mats Gerdau   M  Mattias Qvarsell  S 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2020-01-13, reviderad den 10 januari 2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Stockholmsregionens Försäkring AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 13 januari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 32 

Övriga frågor 
 

Ändrad remittering av motion Förslag om arbetstidsförkortning 
inom socialtjänst och äldreomsorg (KFKS 2019/1070) 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att lägga till äldrenämnden som remissinstans för motionen 
Förslag om arbetstidsförkortning inom socialtjänst och äldreomsorg (KFKS 2019/1070).  
 

Ärende 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 17 december 2019 (§178) att remittera 
motionen Förslag om arbetstidsförkortning inom socialtjänst och äldreomsorg (KFKS 2019/1070) 
från Vänsterpartiet till socialnämnden och kommunstyrelsen.  
 
Tomas Ottosson (V) meddelar att Vänsterpartiet med sin motion avsåg att den även skulle 
behandlas av äldrenämnden och önskar att kommunstyrelsen ändrar arbetsutskottets 
beslut. 
 
- - - - - 
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